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VRAGEN van de SP van mevrouw H. Rademaker betreffende aanbesteding hulp bij 

huishouden. 

(Binnengekomen: 28 oktober 2009.) 
 

Met grote verbazing heeft de SP-fractie kennis genomen van het nieuwsbericht 

‘Gemeenten contracteren zonder aanbesteding’¹ op de website van Zorgvisie d.d.  

20 oktober 2009. Het artikel meldt dat een vijftal Overijsselse gemeenten ‘hulp bij het 

huishouden’ zonder aanbesteding contracteert.  

 

Sinds 2007 zijn gemeenten op grond van de Wet Maatschappelijke Ondersteuning 

(WMO) verantwoordelijk voor het aanbieden van de dienst ‘hulp bij het huishouden’. 

Net als bijna alle andere gemeenten in Nederland heeft de gemeente Groningen 

contracten met zorgaanbieders afgesloten na een aanbestedingsprocedure.  

Uit onderzoek blijkt dat het overgrote deel van de mensen die via de gemeente 

Groningen huishoudelijke hulp ontvangen daar buitengewoon tevreden over zijn.  

Het college kiest bij de aanbesteding van diensten behorend bij de Wet 

Maatschappelijke Ondersteuning (WMO) in principe voor meerjarige contracten. 

Maar vanwege een wetswijziging per 1 januari 2010 vindt nu al, binnen twee jaar, de 

tweede aanbestedingsronde plaats. Dit brengt opnieuw grote onzekerheid met zich 

mee voor zowel de medewerkers als de ontvangers van thuiszorg. Ook bestaat het 

gevaar dat de bestaande samenwerking tussen gemeente, woningcorporaties en 

zorgaanbieders hiervan schade ondervindt. Daarnaast kost het proces van aanbesteden 

de gemeente veel tijd en geld.  

De SP is fel tegenstander van marktwerking in de zorg. Tot nu toe beschouwde de SP 

deze aanbestedingen als een noodzakelijk kwaad. Het voorbeeld van de Overijsselse 

gemeenten laat zien dat aanbesteden niet perse hoeft. Het was de SP-fractie een lief 

ding waard geweest wanneer ook de gemeente Groningen de omslachtige 

aanbestedingsprocedure achterwege zou hebben gelaten.  

Naar aanleiding van het bovenstaande heeft de SP de volgende vragen: 

1] Kent u het artikel “Gemeenten contracteren zonder aanbesteding’ op de website 

‘Zorgvisie’ van 20 oktober 2009? 

2] Had de gemeente Groningen ook kunnen contracteren zonder aan te besteden? Zo 

ja, waarom hebt u hier dan niet voor gekozen? 

3] Bent u het met de SP-fractie eens dat bij een volgende contractperiode de hulp bij 

het huishouden zonder aanbesteding moet worden gegund?  
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Gemeenten contracteren zonder aanbesteding 

20 oktober 2009 

Een groep Overijsselse gemeenten heeft aanbieders van huishoudelijke hulp 

gecontracteerd zonder hiervoor een aanbestedingsronde uit te voeren. 

 

Sinds de invoering van de Wmo besteden alle gemeenten Wmo-diensten Europees aan. Op 

advies van jurist Tim Robbe hebben de gemeenten Dalfsen, Ommen, Raalte, Staphorst en 

Zwartewaterland hier echter van afgezien. “We hebben eerst goed nagedacht over alle 

mogelijkheden rondom het contracteren binnen de Wmo”, zegt beleidsmedewerker Leo 

Kortstee van de gemeente Dalfsen. “Hierop zijn we in contact gekomen met Robbe. Hij heeft 

ons geadviseerd dat aanbesteden in ons geval helemaal geen wettelijke verplichting is vanuit 

Europa.” In plaats van een aanbesteding hebben de Overijsselse gemeenten een aantal 

vergaderingen georganiseerd. Hiervoor werden ook – via een krantenadvertentie – potentiële 

aanbieders uitgenodigd. Tijdens deze gesprekken hebben aanbieders, Wmo-raden, het college 

van burgemeester en wethouders en de gemeenteraad een convenant opgesteld. De 

leveranciers die zich aan dit convenant met kwaliteitseisen wilden verbinden, hebben 

uiteindelijk een contract in de wacht gesleept.  

Europees aanbesteden Wmo  

“Deze gang van zaken gaat natuurlijk in tegen alle aanbestedingsregels”, zegt jurist en 

adviseur Robbe. “Maar omdat wij er van uitgaan dat hulp bij het huishouden geen 

economische dienst is maar onder zorg valt, zijn wij niet verplicht een aanbestedingsronde uit 

te voeren volgens Europese richtlijnen.” De methode van de Overijsselse gemeenten sluit 

volgens Robbe mogelijke nieuwe aanbieders niet uit. “Als een cliënt een bepaalde nieuwe 

aanbieder wil, kan deze nieuwe aanbieder het convenant bekijken en met de gemeente in 

gesprek. En dan kan deze gewoon zorg gaan bieden. De gemeenten hebben geen maximum 

gesteld aan het aantal aanbieders.”  

Ministerie van VWS  

Zowel het ministerie van Volksgezondheid en de Vereniging van Nederlandse Gemeenten 

(VNG) hebben nog geen bezwaren gemaakt tegen de aanpak van de gemeenten. “Als het voor 

een rechtbank zou komen, zouden wij heel sterk staan”, aldus Robbe. (Zorgvisie - Wouter van 

den Elsen)  

 

 

 

 

 


